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Abstract

         This thesis is an attempt to find a suitable model that represents the 

investments  of  the  Arab  Authority  for  Agricultural  Investment  and 

Development (AAAID) in its companies in Sudan during the period (1983 

-  2007).  Such  model  can  then  be  used  to  forecast  the  investment  of 

AAAID in Sudan in the future.

         Some regression models, namely, the simple linear, logarithmic, 

logistic, quadratic and cubic regression, were attempted. The cubic model 

proved the best among these. Also, different ARIMA models were tried 

and the model ARIMA (0,1,0) gave the best result in terms of precision 

and parsimony.

         To know whether the oil discovery has a significant impact on 

AAAID’s investments in Sudan or not, the technique of transfer function 

was employed. The result showed that the oil discovery has no significant 

impact on AAAID’s investments in Sudan.
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المستخلص

يمثل       رسالةال ههذ          مناسب نموذج لإيجاد محاولة العربي  استثماراتهي  ةالهيئة

ب    الزراعي والإنماء السودان   شركاتهاللإستثمار في فترة ( في العاملة - 1983ال  2007(. 

الهيئة         باستثمارات للتنبؤ استخدامه يمكن النموذج هذا المستق  بالسودانمثل بل.في

, عدةمحاولة  تمت           , غاريثمي      اللو سيط الب الخطي ًا تحديد وهي إنحدار  نماذج

ية     ونماذج اللوجستي, الثان جة الدر من جة  ومنإنحدار أن   الثالثة.الدر ضح ات قد  و

     . ما        أري ماذج لن تطبيقات أجريت كذلك بينها الأفضل هو الثالثة الدرجة من الإنحدار  نموذج

النموذج,    وكان . ARIMA)0,1,0(مختلفة المعلمات       وقلة الدقة ناحية من الأفضل هو

كان              إذا ما الهيئة  لىع معنوي أثر لهالبترول  اكتشافلمعرفة ستثمارات  ا

ية  سودان فففيالعرب ل , ال ستخدام  فقففد أم ا ية تم  Transfer( يففةالتحويل الدالففة تقن

Function,( النت  وقد لى      اكتشافأن  يجةأظهرت ع قي حقي ثر أ له يس ل بترول  ال

العربية  استثمارات السودان  الهيئة .في
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